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Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Sofia Modigh (KD), vice ordförande 

Mirja Räihä (S) 

Bo Hansson (S) 

Gisela Norrman (S) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Elisabeth Bäckström (M) 

Anita Lundin (M)  

Ann-Katrin Åslund (L) 

 

                       Ersättare:

Catarina Carbell (S), tjänstgörande 

Magnus Grönlund (S) 

Gunilla Almén (MP), tjänstgörande 

Maria Elena Gonzales (V) 

Erik Vallström (Fi) 

Yvonne Riddervik (M), tjänstgörande 

Thomas Linn (M) 

Johan Hjelm (L) 

Alfred Askeljung (C) 

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ledamöterna Sven Britton (S), Christopher Ödmann (MP) och 

Alexandra Östback (M) samt ersättarna Kerstin Mannerqvist (S),   

Halit Azizoglu (MP) och Johan Frantz (M).  

 

Tjänstgörande ersättare:  

För Sven Britton (S) tjänstgör ersättaren Catarina Carbell (S), för 

Christopher Ödmann (MP) tjänstgör ersättaren Gunilla Almén 

(MP) och för Alexandra Östback tjänstgör ersättaren Yvonne 

Riddervik (M).  

 

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna F

Lisbeth Hagman och Raili Karlsson, strategerna Barbro Karlsson 

och Anders Håkansson (under pkt 6) samt utredaren Jenny 

Österman från Stiftelsen Äldrecentrum (under pkt 6) och 

nämndsekreteraren Barbara Ahlmark.  
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I sammanträdet deltar också biträdande borgarrådssekreterare vid 

personal- och äldreroteln Lina Hultman, politisk sekreterare vid 

Kristdemokraternas kansli Mejke Runström och även 

borgarrådssekreteraren vid finansroteln Sarah Heidenborg. 

  

 

 

§ 1   Genomgång av närvaro 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

 

 

§ 2   Val av justerare 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  

 

 

 

§ 3   Anmälan om protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 19 september 2017 har  

med godkännande justerats den 3 oktober 2017.  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

 

§ 4    Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga frågor anmäls och dagordningen fastställs. 

 

 

 

§ 5    Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser har anmälts. 
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§ 6   Förvaltningschefens information 

 

Förvaltningschefen Ann-Christine Hansson informerar om att den 

av äldrenämnden planerade heldagskonferens äger rum torsdagen 

den 14 december 2017 i Tändstickspalatset och att inbjudan delats 

ut till förmöten. 

 

Ordföranden Torun Bouchér (V) uppmärksammar att strax efter 

konferensen den 14 december genomförs nämndsammanträdet i 

samma lokaler. 

 

Avdelningschefen Raili Karlsson informerar om att 

äldreförvaltningen har hävt avtal med två hemtjänstföretag:  

Neocare HB och Allas Omsorg i Tensta på grund av stora brister i 

deras verksamheter. 

 

Avdelningschefen Lisbeth Hagman informerar om att år 2014 har 

äldreförvaltningen beslutade att finansiera sex 

utbildningsanställningar för sjuksköterskor som fick möjligheten 

att studera till specialistsjuksköterska inriktning vård av äldre. 

Satsningen var ett led i regeringens och Sveriges kommuner och 

Landstings (SKL) överenskommelse att förbättra vården och 

omsorgen för de mest sjuka äldre. Äldreförvaltningen ersatte 

verksamheterna för lönekostnaderna under två år för dem 

sjuksköterskorna som deltog i utbildningen.  

Äldreförvaltningen gav Stiftelsen Äldrecentrum i uppdrag att följa 

de studerande under två år som utbildningen pågick och följa 

deras möjligheter att bedriva projekt/utvecklingsarbete i samarbete 

med cheferna under utbildningsanställningen. 

 

Jenny Österman, utredaren från Stiftelsen Äldrecentrum, 

presenterar rapporten ”Specialistsjuksköterska – med fördjupad 

kunskap och helhetssyn” – en uppföljning av Stockholms stads 

satsning på att utbilda specialistsjuksköterskor med inriktning vård 

av äldre (ärendet § 13). 

Jenny Österman svarar på nämndens frågor och informerar att 

syfte med utredningen var att identifiera brister och föreslå 

åtgärder. Samtliga sjuksköterskor var nöjda med utbildningen som 

gav bl.a. bättre förutsättningar att se patienten ur ett 

helhetsperspektiv, att arbeta utifrån ett strukturerat arbetssätt, 

bättre handleda personalen.  

Rapporten finns tillgänglig att läsa på Insyn samt på 

Äldrecentrums hemsida: www.aldrecentrum.se/publikationer 

 

http://www.aldrecentrum.se/publikationer
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§ 7 Remiss av Socialdepartementets Ds 2017:39 
”Legitimation för hälso- och 
sjukvårdskuratorer” 

Remiss från kommunstyrelsen, KFKS dnr 110-1315/2017, för 

yttrande senast den 27 oktober 2017 

Dnr 1.5-802/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på  

remissen av Socialdepartementets Ds 2017:39      

”Legitimation för hälso- och sjukvårdskuratorer”. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-09-28.  

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat 

Socialdepartementets Ds 2017:39 ”Legitimation för hälso- och 

sjukvårdskuratorer” för yttrande senast den 27 oktober 2017. 

 

Riksdagen biföll i juni 2015 ett förslag att regeringen i 

budgetpropositionen för 2016 skulle avisera om att så snart som 

möjligt införa legitimation för kuratorer inom hälso-och 

sjukvården. Universitetskanslersämbetet har föreslagit att 

yrkesexamen ska benämnas hälso-och sjukvårdskuratorsexamen 

och att examen ska kunna uppnås efter fullgjord utbildning om 60 

högskolepoäng på avancerad nivå som bygger på socionom-

examen eller annan motsvarande examen.  

Det föreslås även att yrkesverksamma kuratorer under en 

övergångsperiod ska kunna få legitimation.  

 

Äldreförvaltningen ställer sig positivt till  att införa legitimation 

för kuratorer inom hälso- och sjukvård, då det kan förtydliga 

kuratorns ansvarsområde och roll i teamarbetet med övriga 

yrkeskategorier och den enskilde patienten. 

 

Yrkanden 
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Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 8  Remiss av ”Förstärkt gemensam 
upphandlings- och inköpsorganisation” 

Remiss från kommunstyrelsen, KFKS dnr 171-1308/2016, för 

yttrande senast den 25 oktober 2017 

Dnr 1.5-802/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på  

remissen av ”Förstärkt gemensam upphandlings- och  

inköpsorganisation”.  

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-09-27.  

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat 

stadsledningskontorets förslag till ”Förstärkt gemensam 

upphandlings- och inköpsorganisation” för yttrande senast den 25 

oktober 2017. 

 

Stockholms stad tillsammans med bolagskoncernen Stadshus AB 

har årliga utgifter för inköp om cirka 32 miljarder kronor.  

I kommunfullmäktiges budget 2016 beslutades att 

kommunstyrelsen, med översynen som utgångspunkt, skulle ta 

fram ett förslag till förstärkt gemensam inköps- och 

upphandlingsorganisation samt en genomförandeplan för detta.  

Stadsledningskontoret gör i ärendet bedömningen att staden har 

goda möjligheter till en ökad måluppfyllelse genom en mer aktiv 

och samordnad inköps- och upphandlingsverksamhet. Kontoret 

föreslår därför att ett arbetssätt baserat på kategoristyrning ska 

införas då detta ska ge staden förutsättningarna att omsätta 

upphandlingsprogrammet till praktisk tillämpning.  

 

Äldreförvaltningen ser positivt på förslaget med kategoristyrning 

och inrättandet av ett inköpsråd med stöd av kategorikontor. Ett 

införande enligt förslaget bör göra upphandlings- och 

inköpsorganisationen mer överblickbar samt tydliggöra roller och 



 Protokoll 

Sida 8 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

ansvar. På sikt borde detta också leda till en minskad arbetsbörda 

och en ökad effektivitet för staden som helhet, samt ge omfattande 

kostnadsminskningar för staden.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 9 Svar på skrivelse angående återkommunalisering av 
vård- och omsorgsboende  

Skrivelse från vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten 

Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) med 

instämmande av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) 

Dnr 1.5-689/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen om återkommunalisering av vård- 

och omsorgsboende från vice ordf. Sofia Modigh (KD), 

Led. Dennis Wedin m.fl. (M) och led. Ann-Katrin Åslund 

(L) med instämmande av ersättaryttrande från Alfred 

Askeljung (C). 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-10-03.  

 

Äldrenämndens vice ordf. Sofia Modigh (KD), led. Dennis Wedin 

m.fl. (M) och led. Ann-Katrin Åslund (FP) med instämmande av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) har den 20 juni 2017 

lämnat in en gemensam skrivelse om återkommunalisering av 

vård- och omsorgsboende. Författarna anser att de äldre blir 

lidande när privat drivna vård- och omsorgsboenden återgår i 

kommunal regi innan möjligheter till förlängning av avtalet 

utnyttjats och att detta hotar valfriheten och mångfalden inom 

äldreomsorgen samt ger ökade kostnader för skattebetalarna.  Med 

anledning av ovan nämnda önskar de att äldreförvaltningen 

redovisar hur mycket de genomförda återkommunaliseringarna har 

kostat i respektive berörd stadsdelsförvaltning. 

 

Äldreförvaltningen besvarar skrivelsen och anför att under den 

mandatperioden har fyra vård- och omsorgsboenden återtagits i 

kommunal regi innan möjligheter till förlängning av avtal 

utnyttjats. Kostnaden för ett återtagande har uppskattats till cirka 

1,5 mnkr. Huvuddelen av denna kostnad är arbetad tid för 

förvaltningens personal samt ersättning av inventarier.  
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Det finns flera preferenser när den äldre person väljer vård- och 

omsorgsboende, bl.a. var boendet är beläget, vilken inriktning och 

regiformen boendet har. 

Äldreförvaltningen anser att dessa återtaganden ger fler 

valmöjligheter än tidigare då alla regiformer nu kan erbjudas i 

samtliga stadsdelsförvaltningar.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Eivor Karlsson m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryttrande från Erik Vallström (Fi). 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut med instämmande av ersättaryttrande 

från Alfred Askeljung (C). 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stödjes av (V), (S) 

och (MP) med instämmande av ersättaryttrande från (Fi) och ett 

gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och (L)  med 

instämmande av ersättaryttrande från (C). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med instämmande av 

ersättaryttrande från (Fi). 

 

Reservation från (KD, (M) och (L) med instämmande av 

ersättaryttrande från (C): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) med 

instämmande av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för gemensamt 

förslag till beslut enligt följande: 

 

”Vi yrkar gemensamt att äldrenämnden beslutar att 

- Delvis godkänna förvaltningens svar på vår skrivelse  

- Uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett 

kompletterande svar samt därutöver anföra följande: 
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I sitt svar redogör äldreförvaltningen för att kostnaden för ett 

återtagande uppskattas till cirka 1,5 miljoner kronor och att 

huvuddelen av denna kostnad är arbetad tid för förvaltningens 

personal samt ersättning av inventarier. Vi saknar i denna 

redovisning kostnaderna för några viktiga konsekvenser av en 

återkommunalisering. Vi vill därför be förvaltningen fördjupa sitt 

svar och återkomma med en redovisning av vilka kostnaderna 

uppskattas vara för den personalrörlighet med påföljande 

rekrytering som i de allra flesta fallen uppkommer i samband med 

övertagandet. Vi saknar även en uppskattning vad rekrytering av 

en ny chef för verksamheten beräknas kosta.  

 

Förvaltningen anser att om nämnden väljer att driva verksamheten 

i egen regi - då en förlängning av avtalet med en befintlig 

entreprenör inte kan förlängas ytterligare – inte är att räkna som ett 

återtagande. Vi delar inte förvaltningens uppfattning. Vi anser att 

det enda rätta vore att genomföra en ny upphandling för att på så 

sätt ge andra aktörer än kommunen en möjlighet att inkomma med 

anbud.” 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 12 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

§ 10 Informationssäkerhet för äldrenämnden 

Dnr 1.1.4-306/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

om informationssäkerhet. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-09-29. 

 

Äldrenämndens verksamhet bedrivs i ständigt växande 

utsträckning i digitala miljöer som kan störas genom allt ifrån 

driftfel till hackare och cyberattacker. Informationstörningar kan 

göra äldrenämndens verksamhet sårbar.  

Därför är det viktigt att äldreförvaltningen uppfyller 

informationssäkerhetskrav från Myndigheten för Samhällsskydd 

och Beredskap (MSB) samt hanterar informationssäkerhet i 

enlighet med Stockholms stads trygghets- och säkerhetsprogram 

och stadsövergripande riktlinjer för informationssäkerhet. 

Det är också viktigt att äldreförvaltningen hanterar information i 

enlighet med EU:s nya Dataskyddsförordning som ersätter den 

svenska personuppgiftslagen från 2009, samt NIS-direktivet 

(Nationell strategi för samhällets information och cybersäkerhet) 

när dessa träder in. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 11  Tillägg i delegationsförteckning för äldrenämnden 

Angår delegationsförteckningen från den 22 november 2016     

(dnr 111-776/2016) 

Dnr 1.5-706/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner tillägg i 

delegationsförteckningen (dnr 111-776/2016) i enlighet 

med bilaga till tjänsteutlåtandet. 

 

2. Tillägg i delegationsförteckningen gäller från och med 

den 25 oktober 2017.  

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-10-03.  

 

Efter den senaste revideringen 2016 av delegationsförteckningen 

har stadens arbete med digitalisering av verksamheter ökat i 

samband med bl.a. införande av e-Dok och e-Arkiv samt 

uppföljning av Stockholms stads Trygghets- och säkerhetsprogram  

(KS dnr 307-643/2012) och stadsledningskontorets (SLK) riktlinje 

för informationssäkerhet (KS dnr 307-1394/2014). 

 

Stadens informationssäkerhetschef har tillsatts och stadens 

informationssäkerhetssamordnare har utsetts.  

I enlighet med KFs säkerhetsprogram och SLKs riktlinje har 

cheferna för samtliga förvaltningar och bolag fått delegation på att 

utse sina informationssäkerhetssamordnare och anmäla dem till 

stadens informationssäkerhetssamordnare som i sin tur är 

sammankallande till samordnarnas nätverkssamverkan. 

 

I enlighet med stadens regler för ekonomisk förvaltning kap 3 § 1 

och §§ 5-8 har införts möjligheter att förvaltningar och bolag kan 

införskaffa inköpskortet First Card till anställda.  

 

Äldreförvaltningen föreslår att ekonomichefen blir den lämplige 

delegaten för beställning och reglering av användning av First 

Card inklusive inköpsgräns. 
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Den gällande delegationsordning och delegationsförteckningen 

(dnr 111-776/2016) gäller i övrigt tillsvidare. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 12   Äldreförvaltningens system för intern kontroll 

Dnr 1.1.1-778/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

system för intern kontroll. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-10-03.  

 

Nämndernas ansvar för den interna kontrollen regleras i 6 kap. 7 § 

KL (kommunallagen).  

Enligt Stockholms stads regler för ekonomisk förvaltning (kap. 6) 

är varje nämnd ansvarig för att upprätta ett system för intern 

kontroll.  

Den interna kontrollen inom en nämnd ska bygga på en helhetssyn 

på den kommunala verksamheten. Detta betyder att den ska 

omfatta mål och strategier, styrning och uppföljning samt skydd 

av tillgångar. Inom dessa områden ska det finnas inbyggda 

uppföljnings- och kontrollsystem som säkrar en effektiv 

förvaltning och förebygger allvarliga fel eller till exempel 

ekonomiska förluster inom förvaltningens väsentliga processer.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 



 Protokoll 

Sida 16 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

§ 13  Anmälan av rapporten ”Specialistsjuksköterska – 
med fördjupad kunskap och helhetssyn”. Uppföljning 
av Stockholms stads satsning på att utbilda 
specialistsjuksköterskor med inriktning vård av äldre 

Rapport från Stiftelsen Stockholms läns Äldrecentrum 2017:2  

Dnr 3.3-779/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan om rapporten och 

lägger den till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-09-28.  

 

Äldrenämnden beslöt Dnr 340-30/2014 att  med hjälp av 

prestationsersättningar från Sveriges Kommuner och Landsting 

(SKL) finansiera sex utbildningsanställningar för sjuksköterskor. 

Satsningen kopplades till specialistutbildning – inriktning vård av 

äldre för sjuksköterskor, 60 poäng  och bedrevs på halvfart i 2 år, 

antingen på Sophiahemmet eller på Karolinska Institutet. 

Anställningarna var kopplade till Serafen, Mälarbacken och 

Stureby vård- och omsorgsboende. Äldrecentrum fick samtidigt i 

uppdrag att följa och utvärdera satsningen.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 



 Protokoll 

Sida 17 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

§ 14   Anmälan av ekonomisk månadsrapport med 
prognos för september 2017  

Dnr 1.2.2-565/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-10-10.  

 

Nämndens budget för år 2017 uppgår till 204,3 mnkr i kostnader 

och 36,0 mnkr i intäkter. Detta motsvarar en nettobudget om  

168,3 mnkr.  

Det ekonomiska läget ser fortsatt stabilt ut. Prognosen för året är 

197,2 mnkr i kostnader och 29,9 mnkr i intäkter, vilket motsvarar 

ett netto om 167,3 mnkr. Detta innebär ett överskott om 1,0 mnkr.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 18 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

§ 15  Anmälan av delegationsbeslut för kvartal 3 år 2017 
inom ärendegrupp 2.8-2.10 och ärendegrupper 2.11.1-
2.11-2 samt ärendegrupp 2,14  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 

 

 

Ärendet  

Föreligger följande delegationsbeslut:  

- Ärendegrupp 2.8-2.10 Ekonomi och upphandling för 

kvartal 3 2017 (dnr 1.1.1-532/2017) 

 

- Ärendegrupp 2.14 Ekonomi och upphandling, bevilja 

stimulansmedel för Hemmet för Gamla kvartal 4 2017  

(dnr 3.4-807/2017) 

 

-  Ärendegrupp 2.11.1-2.11-2 Ekonomi och upphandling, 

godkänna ansökningar i upphandling enligt LOV            

(dnr 5.1.1-790/2017 och dnr 5.1.1-791/2017). 

 

            

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 



 Protokoll 

Sida 19 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

§ 16    Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) sammanträde den 17 oktober 2017  

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds (KPR) 

sammanträde den 17 oktober 2017. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 20 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

 

§ 17   Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens råd 
för funktionshinderfrågor sammanträden den 11 
september 2017 och den 9 oktober 2017  

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträden den 11 september 2017 

och den 9 oktober 2017. 

 

  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 21 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

 

§ 18    Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden råd för funktionshinderfrågor 
från sammanträden den 14 september 2017 och den 12 
oktober 2017 

Föreligger två protokoll från det gemensamma för socialnämnden, 

äldrenämnden och överförmyndarnämnden för 

funktionshinderfrågor från sammanträde den 14 september 2017 

och den 12 oktober 2017. 

 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 



 Protokoll 

Sida 22 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

§ 19   Anmälan av postlistan för 1-30 september 2017 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för september 2017. 

 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 23 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

§ 20    Övriga frågor 

Inga övriga frågor anmäls. 

 

 



 Protokoll 

Sida 24 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

§ 21   Upphandlingsdokument för central entreprenad-
upphandling av vård- och omsorgboenden 2018  

Dnr 5.12-771/2017  

OBS! 

I ärendet gäller sekretess gäller enligt 19:3 OSL (Offentlighets- 

och sekretesslagen)  

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

upphandlingsdokument för central entreprenadupphandling 

av vård- och omsorgsboenden 2018. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

             

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-10-09.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2017-06-12 att godkänna 

äldrenämndens förslag till fyra vård- och omsorgsboenden som 

ska ingå i en central entreprenadupphandling 2018 (dnr 170-

773/2017). På grund av förändrade förutsättningar beslöts i 

oktober 2017 att ett av dessa boenden inte ska inkluderas i 

upphandlingen. Äldreförvaltningens upphandlingsdokument 

innehåller förslag till verksamhetsdrift för de aktuella vård- och 

omsorgsboendena, som dessutom är anpassad till ny lagstiftning 

gällande offentlig upphandling samt hälso- och sjukvård inklusive 

lagen om tillståndsplikt för entreprenaddriven verksamhet enligt 

socialtjänstlagen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Eivor Karlsson m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryttrande från Erik Vallström (Fi).  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar  bifall till 



 Protokoll 

Sida 25 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

ett gemensamt förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stödjes av (V), (S) 

och (MP) med instämmande av ersättaryttrande från (Fi) och ett 

gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och (L) med 

instämmande av ersättaryttrande från (C). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med instämmande av 

ersättaryttrande från (Fi). 

 

Reservation från (KD), (M) och (L) med instämmande av 

ersättaryttrande från (C): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig 

med instämmande av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C)  

mot nämndens beslut till förmån för gemensamt förslag till beslut 

enligt följande: 

 

”Vi föreslår äldrenämnden att 

1. bifalla förvaltningens förslag till beslut 

2. äldrenämnden bör årligen eller vid större förändring i ett 

särskilt ärende informeras om Micasas planer och 

prioriteringsordning för såväl upprustning av befintliga 

fastigheter som nybyggnation 

 

I föreliggande ärende föreslås äldrenämnden godkänna 

upphandlingsdokumentet för central entreprenadupphandling av 

vård- och omsorgsboenden 2018. De vård- och omsorgsboenden 

som omfattas av upphandlingen är Sjöstadsgården, Riddargården 

och Sofiagården. Vi konstaterar att framförhållningen i detta 

ärende inte är optimal.  

 

Beträffande entreprenadupphandling av Elinsborg i Spånga-Tensta 

så har stadsdelsdirektören för Spånga-Tensta den 5 oktober 2017 

begärt att nämnda boende inte ska inkluderas i upphandlingen. 

Orsaken anges vara förändra förutsättningar i form av vikande 

beläggning och undermåliga lokaler. De problem som finns kring 

fastigheten har årligen påtalats av berörd entreprenör. Uppgifterna 

om att fastigheten behöver en genomgripande renovering är 

således sedan länge kända hos fastighetsägaren Micasa. Det finns 



 Protokoll 

Sida 26 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

all anledning att noggrant följa hanteringen av Elinsborg-

fastigheten och bevaka dialogen mellan Micasa och 

stadsdelsförvaltningen om en eventuell prioriterad upprustning av 

fastigheten.  

 

För att bättre och övergripande kunna bedöma stadens 

äldreboendeförsörjning föreslår vi därför att äldrenämnden årligen 

eller vid större förändring i ett särskilt ärende informeras om 

Micasas planer och prioriteringsordning för såväl upprustning av 

befintliga fastigheter som nybyggnation.” 

 



 Protokoll 

Sida 27 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) informerar om att nästa 

nämndsammanträde äger rum den 21 november 2017 kl. 16.00 i 

Bråvallasalen i Stadshuset.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) avslutar sammanträdet. 

 

 

 

 

Vid protokollet  

 

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 



 Protokoll 

Sida 28 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 oktober 2017 

 


